

## How Does God Want Us To Deal With Government Leadership

**2 Tim 3:1-5** But understand this, that in the last days there will come times of stress. <sup>2</sup>For men will be lovers of self, lovers of money, proud, arrogant, abusive, disobedient to their parents, ungrateful, unholy, <sup>3</sup>inhuman, implacable, slanderers, profligates, fierce, haters of good, <sup>4</sup>treacherous, reckless, swollen with conceit, lovers of pleasure rather than lovers of God, <sup>5</sup>holding the form of religion but denying the power of it. Avoid such people.

**Dan 2:20-21** Daniel said: “Blessed be the name of God for ever and ever. to whom belong wisdom and might. <sup>21</sup> He changes times and seasons; he removes kings and sets up kings; he gives wisdom to the wise and knowledge to those who have understanding;

**Dan 4:35** all the inhabitants of the earth are accounted as nothing; and he does according to his will in the host of heaven and among the inhabitants of the earth; and none can stay his hand or say to him, “What doest thou?”

**Rom 13:1-7** Let every person be subject to the governing authorities. For there is no authority except from God, and those that exist have been instituted by God. <sup>2</sup>Therefore he who resists the authorities resists what God has appointed, and those who resist will incur judgment. <sup>3</sup>For rulers are not a terror to good conduct, but to bad. Would you have no fear of him who is in authority? Then do what is good, and you will receive his approval, <sup>4</sup>for he is God’s servant for your good. But if you do wrong, be afraid, for he does not bear the sword in vain; he is the servant of God to execute his wrath on the wrongdoer. <sup>5</sup>Therefore one must be subject, not only to avoid God’s wrath but also for the sake of conscience. <sup>6</sup>For the same reason you also pay taxes, for the authorities are ministers of God, attending to this very thing. <sup>7</sup>Pay all of them their dues, taxes to whom taxes are due, revenue to whom revenue is due, respect to whom respect is due, honor to whom honor is due.

**Mat 22:19-21** Show me the money for the tax.” And they brought him a coin. <sup>20</sup> And Jesus said to them, “Whose likeness and inscription is this?” <sup>21</sup> They said, “Caesar’s.” Then he said to them, “Render therefore to Caesar the things that are Caesar’s, and to God the things that are God’s.”

**Тимофею 3:1-5** Знай же, что в последние дни наступят времена тяжкие. <sup>2</sup> Ибо люди будут самолюбивы, сребролюбивы, горды, надменны, злоречивы, родителям непокорны, неблагодарны, нечестивы, недружелюбны, <sup>3</sup> непримирительны, клеветники, невоздержны, жестоки, не любящие добра, <sup>4</sup> предатели, наглы, напыщенны, более сластолюбивы, нежели боголюбивы, <sup>5</sup> имеющие вид благочестия, силы же его отречкиши. Таковых удаляйся.

**Даниила 2:20-21** И сказал Даниил: да будет благословенно имя Господа от века и до века! ибо у Него мудрость и сила; <sup>21</sup> он изменяет времена и лета, низлагает царей и поставляет царей; дает мудрость мудрым и разумение разумным;

**Даниила 4:35 (32)** И все, живущие на земле, ничего не значат; по воле Своей Он действует как в небесном воинстве, так и у живущих на земле; и нет никого, кто мог бы противиться руке Его и сказать Ему: "что Ты сделал?"

**Римлянам 13:1-7** Всякая душа да будет покорна высшим властям, ибо нет власти не от Бога; существующие же власти от Бога установлены. <sup>2</sup> Посему противящийся власти противится Божию установлению. А противящиеся сами навлекут на себя осуждение. <sup>3</sup> Ибо начальствующие страшны не для добрых дел, но для злых. Хочешь ли не бояться власти? Делай добро, и получишь похвалу от нее, <sup>4</sup> ибо начальник есть Божий слуга, тебе на добро. Если же делаешь зло, бойся, ибо он не напрасно носит меч: он Божий слуга, отмститель в наказание делающему злое. <sup>5</sup> И потому надобно повиноваться не только из *страха* наказания, но и по совести. <sup>6</sup> Для сего вы и подати платите, ибо они Божии служители, сим самым постоянно заняты. <sup>7</sup> Итак отдавайте всякому должное: кому подать, подать; кому оброк, оброк; кому страх, страх; кому честь, честь.

**Матфея 22:19-21** покажите Мне монету, которою платится подать. Они принесли Ему динарий. <sup>20</sup> И говорит им: чье это изображение и надпись? <sup>21</sup> Говорят Ему: кесаревы. Тогда говорит им: итак отдавайте кесарево кесарю, а Божие Богу.

**Titus 3:1** Remind them to be submissive to rulers and authorities, ...

**1 Pet 2:13-17** Be subject for the Lord's sake to every human institution, whether it be to the emperor as supreme, <sup>14</sup> or to governors as sent by him to punish those who do wrong and to praise those who do right. <sup>15</sup> For it is God's will that by doing right you should put to silence the ignorance of foolish men. <sup>16</sup> Live as free men, yet without using your freedom as a pretext for evil; but live as servants of God. <sup>17</sup> Honor all men. Love the brotherhood. Fear God. Honor the emperor.

**Jer 29:4-7** Thus says the LORD of hosts, the God of Israel, to all the exiles whom I have sent into exile from Jerusalem to Babylon: <sup>5</sup> Build houses and live in them; plant gardens and eat their produce. <sup>6</sup> Take wives and have sons and daughters; take wives for your sons, and give your daughters in marriage, that they may bear sons and daughters; multiply there, and do not decrease. <sup>7</sup> But seek the welfare of the city where I have sent you into exile, and pray to the LORD on its behalf, for in its welfare you will find your welfare.

**1 Tim 2:1-4** First of all, then, I urge that supplications, prayers, intercessions, and thanksgivings be made for all men, <sup>2</sup> for kings and all who are in high positions, that we may lead a quiet and peaceable life, godly and respectful in every way. <sup>3</sup> This is good, and it is acceptable in the sight of God our Savior, <sup>4</sup> who desires all men to be saved and to come to the knowledge of the truth.

**Титу 3:1** Напоминай им повиноваться и покоряться начальству и властям, быть готовыми на всякое доброе дело,

**Первое Петра 2:13-17** Итак будьте покорны всякому человеческому начальству, для Господа: царю ли, как верховной власти, <sup>14</sup> правителям ли, как от него посылаемым для наказания преступников и для поощрения делающих добро, - <sup>15</sup> ибо такова есть воля Божия, чтобы мы, делая добро, заграждали уста невежеству безумных людей, - <sup>16</sup> как свободные, не как употребляющие свободу для прикрытия зла, но как рабы Божии. <sup>17</sup> Всех почитайте, братство любите, Бога бойтесь, царя чтите.

**Иеремии 29:4-7** так говорит Господь Саваоф, Бог Израилев, всем пленникам, которых Я переселил из Иерусалима в Вавилон: <sup>5</sup> стройте дома и живите в них, и разводите сады и ешьте плоды их; <sup>6</sup> берите жен и рождайте сыновей и дочерей; и сыновьям своим берите жен и дочерей своих отдавайте в замужество, чтобы они рождали сыновей и дочерей, и размножайтесь там, а не умяляйтесь; <sup>7</sup> и заботьтесь о благосостоянии города, в который Я переселил вас, и молитесь за него Господу; ибо при благосостоянии его и вам будет мир.

**Тимофею 2:1-4** Итак прежде всего прошу совершать молитвы, прошения, моления, благодарения за всех человеков, <sup>2</sup> за царей и за всех начальствующих, дабы проводить нам жизнь тихую и безмятежную во всяком благочестии и чистоте, <sup>3</sup> ибо это хорошо и угодно Спасителю нашему Богу, <sup>4</sup> Который хочет, чтобы все люди спаслись и достигли познания истины.